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Onderwerp 

Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen 

 

 

Van het lid : Mertens 

Fractie : GroenLinks 

Inzake : Schriftelijke vragen aanwijzing Nationaal Park Reichswald

 

 

Vraag 1. 

Is uw College op de hoogte van de ontwikkelingen in de Duitse deelstaat Nordrhein Westfalen om het 

Reichswald (bij Kleve, grenzend aan de provincies Gelderland bij Groesbeek en Kranenburg en de 

provincie Limburg bij Gennep en Mook en Middelaar) tot Nationaal Park aan te wijzen?  

 

Antwoord. 

Formeel zijn wij hierover nog niet benaderd of geïnformeerd. Wij kennen het initiatief alleen vanuit 

berichten van de media en uit de regio. Inmiddels hebben wij ook vernomen dat de Kreistag Kleve op 23 

april jl. besloten heeft om voor het Reichswald geen aanvraag in te dienen bij de deelstaat Noordrijn-

Westfalen voor de oprichting van een Nationaal Park. Naar aanleiding hiervan is wel een burgerpetitie 

gestart gericht op een referendum om dit besluit te herzien. 

 

Vraag 2. 

Staat uw College positief ten aanzien van deze ontwikkeling? Zo neen, waarom niet?  

 

Antwoord. 

Omdat wij nog niet benaderd en geïnformeerd zijn, hebben wij hierover nog geen standpunt bepaald. 

Gezien het besluit van de Kreistag is een standpunt van ons hierover op dit moment niet meer opportuun.   

 

 

Provinciale Staten 

 

Clustercode PLA Uw kenmerk - 

Ons kenmerk DOC-00647495 Maastricht 21 mei 2024 

Bijlage(n) 1 Verzonden 22 mei 2024 

    

    

 



 

 

 

 

 

DOC-00647495  2 

 

Vraag 3. 

Is uw College bereid om steun uit te spreken voor de ontwikkeling in Duitsland? Graag onderbouwd 

aangeven waarom wel/ waarom niet.  

 

Antwoord. 

Zie antwoord vraag 2. 

 

Vraag 4. 

In potentie kan het park zich ontwikkelen tot een internationaal natuurpark, door de verbinding met de 

Nederlandse natuurgebieden Sint-Jansberg, Mookerheide en Groesbeekse bos, met vele voordelen 

zowel op ecologisch, cultureel als sociaal-economisch vlak. Staat uw College positief tegenover een 

dergelijke ontwikkeling? Graag onderbouwd aangeven waarom wel/ waarom niet. Indien wel: is uw 

College bereid om zich in te zetten voor de ontwikkeling van een internationaal park?  

 

Antwoord. 

Zie antwoord vraag 2.  

 

Vraag 5. 

Inwoners van het grensgebied, zowel in Gelderland als Limburg, maken zich zorgen om de 

ontwikkelingen met betrekking tot een windmolenpark van Turbinebouwer ABO Wind in het Reichswald. 

Het bedrijf heeft plannen voor de bouw van 11 turbines (tiphoogte 179 meter), in het bos, pal langs de 

Nederlandse (Limburgse) grens. Is uw College hiervan op de hoogte? Zo ja, heeft uw College hierover al 

overleg gevoerd met de Limburgse gemeentebesturen van Mook en Middelaar en Gennep en het 

provinciebestuur van Gelderland? Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat was de uitkomst van dat overleg?  

 

Antwoord. 

Ons college is tot op heden niet geïnformeerd over dit nieuwe voornemen van ABO Wind om 

windturbines te realiseren op deze locatie. Indien er daadwerkelijk ontwikkelingen van deze omvang 

worden beoogd op deze locatie dient, conform bilaterale afspraken tussen Nederland en Duitsland, een 

milieueffectenbeoordeling en indien van toepassing een milieueffectenrapport te worden uitgevoerd. 

Daarbij dienen ook mogelijke grensoverschrijdende effecten betrokken te worden. 

 

Vraag 6. 

Hoe staat uw College tegenover de hiervoor geschetste ontwikkeling van het windmolenpark?  

 

Antwoord. 

Zoals hierboven aangegeven, zijn wij vooralsnog niet op de hoogte gebracht van de concrete plannen. 

Zodra dit het geval is, zullen wij vanuit onze provinciale belangen het plan bekijken en vervolgens 

reageren richting de betreffende Duitse overheid. 

 

Vraag 7. 

Is er contact geweest met de Duitse deelstaat over plannen voor een (inter)nationaal natuurpark, dan wel 

de plannen voor de bouw van windmolens? 
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Antwoord. 

Nee, ten aanzien van de plannen voor een (inter)nationaal natuurpark of de mogelijke bouw van 

windturbines op deze locatie is de voorbije periode geen contact geweest met de deelstaat Noordrijn-

Westfalen. Wij zullen wel contact leggen met de deelstaat om geïnformeerd te worden over 

grensoverschrijdende natuur en het dossier Nationale Parken. 

Ten aanzien van de bouw van windturbines in algemene zin in Noordrijn-Westfalen is recent wel contact 

opgenomen met Bezirksregierung Düsseldorf. Ten behoeve van een versnelde uitrol van hernieuwbare 

energie in Duitsland, is aan de Duitse deelstaten een taakstelling opgelegd om een deel van hun 

grondgebied aan te wijzen voor de plaatsing van windturbines. De aanwijzing door Noordrijn-Westfalen 

verloopt later dit jaar via een wijziging van het huidige Landesentwicklungsplan (LEP) alsook een 

wijziging van de Regionalpläne van de regio’s (Regierungsbezirke). Verder hebben wij recent contact 

opgenomen met Kreis Viersen inzake een vergunning die is verleend voor de plaatsing en ingebruikname 

van windturbines in Niederkrüchten ‘Dam’. Deze locatie grenst namelijk aan Bönnensohl en Elmpt 

waarover, inzake de plaatsing van windturbines, tussen 2017 en 2022 veelvuldig contact is geweest 

tussen provincie Limburg en Kreis Viersen. Op basis van de uitkomst van de eerder ondernomen stappen 

en uitgevoerde onderzoeken in het kader van Bönnensohl en Elmpt hebben wij geconcludeerd dat er 

geen grondslag is om een bezwaar in te dienen tegen deze door Kreis Viersen verleende vergunning 

voor de plaatsing en ingebruikname van windturbines in Niederkrüchten “Dam”. 
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Maastricht, 16 april 2024 

  

Onderwerp: schriftelijke vragen aanwijzing Nationaal Park Reichswald  

  

 

Geacht College,  
 

1. Is uw College op de hoogte van de ontwikkelingen in de Duitse deelstaat Nordrhein 
Westfalen om het Reichswald (bij Kleve, grenzend aan de provincies Gelderland bij 
Groesbeek en Kranenburg en de provincie Limburg bij Gennep en Mook en Middelaar) tot 
Nationaal Park aan te wijzen?  

 
2. Staat uw College positief ten aanzien van deze ontwikkeling? Zo neen, waarom niet?  

 
3. Is uw College bereid om steun uit te spreken voor de ontwikkeling in Duitsland? Graag 

onderbouwd aangeven waarom wel/ waarom niet.  
 

4. In potentie kan het park zich ontwikkelen tot een internationaal natuurpark, door de 
verbinding met de Nederlandse natuurgebieden Sint-Jansberg, Mookerheide en 
Groesbeekse bos, met vele voordelen zowel op ecologisch, cultureel als sociaal-
economisch vlak. Staat uw College positief tegenover een dergelijke ontwikkeling? Graag 
onderbouwd aangeven waarom wel/ waarom niet. Indien wel: is uw College bereid om zich 
in te zetten voor de ontwikkeling van een internationaal park?  

 
5. Inwoners van het grensgebied, zowel in Gelderland als Limburg, maken zich zorgen om de 

ontwikkelingen met betrekking tot een windmolenpark van Turbinebouwer ABO Wind in het 
Reichswald. Het bedrijf heeft plannen voor de bouw van 11 turbines (tiphoogte 179 meter), 
in het bos, pal langs de Nederlandse (Limburgse) grens. Is uw College hiervan op de 
hoogte? Zo ja, heeft uw College hierover al overleg gevoerd met de Limburgse 
gemeentebesturen van Mook en Middelaar en Gennep en het provinciebestuur van 
Gelderland? Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat was de uitkomst van dat overleg?  

 
6. Hoe staat uw College tegenover de hiervoor geschetste ontwikkeling van het 

windmolenpark?  
 

7. Is er contact geweest met de Duitse deelstaat over plannen voor een (inter)nationaal 
natuurpark, dan wel de plannen voor de bouw van windmolens? 

 
Alvast dank voor de beantwoording van onze vragen binnen de daarvoor gestelde termijn. 
 
Vriendelijke groeten, 
Kathleen Mertens 


